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§ 1 

Justering och närvaro 

Vice ordförande Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordförande Christer Bentzer justera protokollet, vilket ska ske 

fredag 9 juni 2017. 

 

§ 2 

Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäldes att protokoll från rådets sammanträde tisdag 9 

maj 2017 justerats omedelbart efter sammanträdet.  

 

§ 3 

Anmälan av inkomna handlingar 

Kommunstyrelsens pensionärsråds sammanträdesprotokoll 

daterat 2017-05-16 anmäldes.  

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av protokollet och ställde sig bakom 

kommunstyrelsens pensionärsråds yttrande i paragraf nio 

enligt nedan.  

 

”Promemorians bakgrundsdel ger en intressant bakgrund till utvecklingen 

av äldreomsorgen t ex Ädelreformen. Inriktningen välkomnas dvs att 

äldreomsorgen inte är tillräckligt anpassad till dem som den är till för. 

 

KPR kräver att begreppet skälig levnadsnivå ändras till goda levnadsvillkor. 

Friheten för oss äldre att välja exempelvis boende/vård är fundamental, 

liksom friheten att välja bort.  

 

KPR välkomnar förslaget att kommunerna får befogenhet att kunna bevilja 

äldre personer vissa insatser inom äldreomsorgen utan föregående 

individuell biståndsprövning, men man ska ha rätt till denna prövning när 

man fyllt 75 år. I förslaget så ges kommunen befogenhet att bestämma ålder. 

KPR anser att likställighetsprincipen ska beaktas. 

 

KPR är också positiv till att kommunen måste ge information till de äldre 

och att äldre ska informeras om hur kommunen följer upp insatserna. En 

oklarhet är om även personlig omvårdnad ingår i förenklad 

biståndsprövning inom hemtjänsten. Bra att matservice, korttidsplats, 

stödsamtal och rådgivande insatser ingår. KPR utgår också från att social 

samvaro ingår som är fallet i Nationell kvalitetsplan.  
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När det gäller förslaget att kommunen ska kunna inrätta särskilda 

boendeformer, så tycker KPR att förslaget liknar befintliga 

trygghetsboenden och seniorboenden. Vi tycker att denna ev. nya 

boendeform bör omfattas av HSL-insatser (lägst sjuksköterskenivå) liksom 

hos servicehusen. 

 

KPR vill också poängtera vikten av rättssäkerhet och av uppföljningar.” 

 

Pensionärsrådet betonade också vikten av att planerat kösystem utvärderas. 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2017-06-15, §§ 4–7 
 

§ 4 

Revidering av riktlinjer för föreningsbidrag 

Föreningsbidrag fördelas årligen av stadsdelsnämnden enligt fastställd 

budget. Riktlinjer för föreningsbidrag används för att klargöra syfte och 

grundvillkor för att få bidrag, samt anger bedömningskriterier och 

anvisningar för ansökningsförfarandet. 

 

Stadsdelsförvaltningen har tagit fram ett förslag på revidering av gällande 

riktlinjer som tar avstamp i stadens vision om ett Stockholm för alla och 

som bygger på tillgänglighet, delaktighet, jämlikhet, jämställdhet och 

trygghet. Revideringen av riktlinjer framhåller att föreningar ska uppmuntra 

mångfald och gärna ha en generationsöverskridande verksamhet. 

Föreningens verksamhet ska präglas av ett tobaks-, alkohol-, doping- och 

drogfritt förhållningssätt. En ny form av bidrag som föreningar kan ansöka 

om är nattvandringsbidrag. Stadsdelsnämnden beviljar inte bidrag till 

föreningar som uppmuntrar våldsbejakande extremism.  

 

Enligt förslag till riktlinjer kommer stadsdelsnämnden att besluta om 

tilldelning av föreningsbidrag i december varje år, till skillnad från tidigare 

då beslut har fattats i april. Den nya tidplanen innebär att ansökan om bidrag 

ska göras senast 31 oktober varje år.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-05-24. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 5 

Kommunikationsprogram för Stockholms stad år 2017–2022  

Förvaltningen ser positivt på förslaget till Kommunikationsprogram för 

Stockholms stad år 2017–2022. Det beskriver de grundläggande principerna 

för stadens kommunikation och dess inriktning för de kommande åren. 

Programmet är skrivet på ett sådant sätt att det håller över tid.  

 

Målen för kommunikationen behöver dock lyftas fram för att göra 

programmet tydligare. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-05-24. 

 

Pensionärsrådet 

                   Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 6 

Svar på revisionskontorets årsrapport 2016 

Revisionskontorets årsrapport 2016 för Älvsjö stadsdelsnämnd visar 

sammanfattningsvis att Älvsjö stadsdelsnämnd har bedrivit verksamheten på 

ett i huvudsak ändamålsenligt sätt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt. Nämndens interna kontroll bedöms inte ha varit helt 

tillräcklig. Bokslut och räkenskaper bedöms i allt väsentligt vara rättvisande 

samt följer gällande regler och god redovisningssed. Förvaltningen delar i 

huvudsak revisionskontorets bedömningar i rapporten och redovisar vilka 

åtgärder som vidtagits eller som kommer att vidtas. 

 

Revisorerna tillstyrker att Älvsjö stadsdelsnämnd och dess ledamöter 

beviljas ansvarsfrihet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-05-30. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 7 

Ekonomisk rapport för maj 

Ärendet ströks från dagordningen på grund av att förvaltningen 

inte hade färdigberett ärendet. 
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§ 8 

Övriga frågor 

Svar på fråga till presidiet angående aktivitetslokal 

Vid sammanträdet den 9 maj 2017 fick rådet besök av presidiet. 

Under besöket ställdes ett antal frågor, bland annat vad gäller 

aktivitetslokal och nämndens dialog med fastighetskontoret / 

SISAB i anslutning till Kämpetorpsskolans utbyggnad. 

 

Förvaltningen har kompletterat med ett skriftligt svar som rådet 

fick ta del av. Lokalfrågan för föreningslivet bedöms angelägen 

och kommer följas upp av rådet.  

 

Studiebesök på Långbrogården 

Långbrogården har lämnat förslag på två datum för studiebesök 

efter förfrågan från rådets ordförande. Rådet beslutade att 

genomföra studiebesöket 28 september kl. 14.00. Rådet möts på 

plats. Eva Frykler, verksamhetsområdeschef, kommer att delta från 

förvaltningen.  

 

Glad sommar 

Ordförande tackade rådet och förvaltningen för terminen och 

tillönskade alla en glad sommar. 


